
Protokół nr 18/VIII/2019
z obrad XVIII sesji zwyczajnej Rady Gminy Trąbki Wielkie 

z dnia 19 maja 2020 roku.

Rozpoczęcie obrad  – godz. 10:00
Zakończenie obrad – godz. 12:50

Ad 1. Sprawy regulaminowe.

Zdalne obrady sesji zwyczajnej Rady Gminy Trąbki Wielkie zwołano zgodnie z art. 15zzx ust. 1 i 2
ustawy  z  dnia  2  marca  2020r.  o  szczególnych  rozwiązaniach  związanych  z  zapobieganiem,
przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19,  innych chorób zakaźnych oraz wywoływanych nimi
sytuacji kryzysowych (tekst jednolity Dz.U. z 2020 poz. 374 z późń. zm.) na platformie i-posiedzenia.

 Otwarcie     i     stwierdzenie     prawomocności     obrad.

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Zbigniew Leszczyński.
Ponadto w sesji uczestniczyli: Wójt Gminy Błażej Konkol, Skarbnik Gminy Zofia Gorzyńska,
oraz radca prawny Marcin Skalski.

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, na podstawie listy obecności, że brakuje radnych:
Krystiana Sadowskiego i  Wiesława Kelera.  Ustawowy skład  Rady Gminy Trąbki  Wielkie
wynosi 15 radnych. Listę obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

 Zatwierdzenie     porządku     obrad.

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił dzisiejszy porządek obrad.

.1 Sprawy regulaminowe:
-  Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.
-  Zatwierdzenie porządku obrad.
- Przyjęcie protokołu z XVI i XVII sesji zwyczajnej Rady Gminy Trąbki Wielkie.

.2 Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Trąbki Wielkie na rok 2020 - referuje
Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy;

.3 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2020-2032 -
referuje Zofia Gorzyńska  Skarbnik Gminy;

.4 Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia z obowiązku płatności podatku od nieruchomości
oraz przedłużenia terminów płatności podatku od nieruchomości: gruntów, budynków i
budowli związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, grupom przedsiębiorców,
których płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych
konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19 – referuje Pan Błażej Konkol Wójt
Gminy Trąbki Wielkie;

.5 Podęcie  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  wniosku  o  wygaśnięcie  mandatu  radnego  –
referuje Pan Zbigniew Leszczyński Przewodniczący Rady Gminy Trąbki Wielkie;

.6 Podjęcie  uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi  – referuje Pan Zbigniew Leszczyński
Przewodniczący Rady Gminy Trąbki Wielkie;

.7 Sprawozdanie Wójta Gminy Trąbki Wielkie o pracach między sesjami Rady Gminy;

.8 Zapytania radnych do sprawozdania Wójta Gminy;
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.9 Zamknięcie sesji zwyczajnej.

Przewodniczący Rady Gminy - zapytał, czy są uwagi do proponowanego porządku obrad.

Wójt Gminy – zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad dwóch projektów uchwał:

.1 Podjęcie  uchwały w  sprawie  zmiany uchwały  nr  XVII/145/2020  Rady Gminy Trąbki
Wielkie  z  dnia  24  kwietnia  2020r.  w  sprawie  określenia  metody  ustalania  opłaty  za
gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  oraz  ustalenia  stawki  opłaty  –  referuje  Pan
Błażej Konkol Wójt Gminy Trąbki Wielkie;

.2 Podjęcie  uchwały  w sprawie  zmiany uchwały  nr  XVII/147/2020  Rady Gminy Trąbki
Wielkie z dnia 24 kwietnia 2020r. w sprawie zmiany uchwały nr XXVI/196/2016 Rady
Gminy Trąbki Wielkie z dnia 30 sierpnia 2016r. w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o
wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli
nieruchomości  położonych  na  obszarze  Gminy  Trąbki  Wielkie  –  referuje  Pan  Błażej
Konkol Wójt Gminy Trąbki Wielkie;

Uzasadnił  potrzebę  podjęcia  powyższych  uchwał.  Ponadto  prosi, aby  w  pkt  4  w  tytule
wykreślić słowa: (…) oraz przedłużenia terminów płatności podatku od nieruchomości (…).

Przewodniczący Rady Gminy - zapytał, czy ktoś jeszcze zgłasza jakieś zmiany do porządku
obrad. Brak zgłoszeń.
Poddał  pod  głosowanie  wniosek  zgłoszony  przez  Wójta  Gminy,  zapytał,  kto  jest  za
wprowadzeniem zmian do dzisiejszego porządku obrad zgłoszonych przez Wójta Gminy.
W głosowaniu udział bierze 13 radnych.

Rada Gminy Trąbki Wielkie, większością głosów, jest za wprowadzeniem zgłoszonych
przez Wójta Gminy  zmian do  porządek obrad. /Szczegółowy przebieg głosowania sta-
nowi załącznik do protokołu/.

Przewodniczący Rady Gminy – odczytał porządek obrad  z uwzględnionymi zmianami:

.1 Sprawy regulaminowe:
-  Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.
-  Zatwierdzenie porządku obrad.
- Przyjęcie protokołu z XVI i XVII sesji zwyczajnej Rady Gminy Trąbki Wielkie.

.2 Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Trąbki Wielkie na rok 2020 - referuje
Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy;

.3 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2020-2032 -
referuje  Zofia Gorzyńska  Skarbnik Gminy;

.4 Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zwolnienia  z  obowiązku  płatności  podatku  od  gruntów,
budynków  i  budowli  związanych  z  prowadzeniem działalności  gospodarczej,  grupom
przedsiębiorców,  których  płynność  finansowa  uległa  pogorszeniu  w  związku  z
ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19 – referuje
Pan Błażej Konkol Wójt Gminy Trąbki Wielkie;

.5 Podęcie  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  wniosku  o  wygaśnięcie  mandatu  radnego  –
referuje Pan Zbigniew Leszczyński Przewodniczący Rady Gminy Trąbki Wielkie;
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.6 Podjęcie  uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi  – referuje Pan Zbigniew Leszczyński
Przewodniczący Rady Gminy Trąbki Wielkie;

.7 Podjęcie  uchwały w  sprawie  zmiany uchwały  nr  XVII/145/2020  Rady Gminy Trąbki
Wielkie  z  dnia  24  kwietnia  2020r.  w  sprawie  określenia  metody  ustalania  opłaty  za
gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  oraz  ustalenia  stawki  opłaty–  referuje  Pan
Błażej Konkol Wójt Gminy Trąbki Wielkie;

.8 Podjęcie  w sprawie zmiany uchwały nr XVII/147/2020 Rady Gminy Trąbki Wielkie z
dnia  24  kwietnia  2020r.  w sprawie  zmiany  uchwały nr  XXVI/196/2016  Rady Gminy
Trąbki  Wielkie  z  dnia  30  sierpnia  2016r.  w  sprawie  ustalenia  wzoru  deklaracji  o
wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli
nieruchomości  położonych  na  obszarze  Gminy  Trąbki  Wielkie –  referuje  Pan  Błażej
Konkol Wójt Gminy Trąbki Wielkie;

.9 Sprawozdanie Wójta Gminy Trąbki Wielkie o pracach między sesjami Rady Gminy;

.10 Zapytania radnych do sprawozdania Wójta Gminy;

.11 Zamknięcie sesji zwyczajnej.

Przewodniczący   Rady Gminy odczytany porządek obrad poddał pod głosowanie.
Zapytał, kto jest za przyjęciem odczytanego porządku obrad z uwzględnionymi zmianami.
W głosowaniu udział bierze 13 Radnych.

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie przyjęła porządek obrad z uwzględnionymi
zmianami. /Szczegółowy przebieg głosowania stanowi załącznik do protokołu/.

 Przyjęcie protokołu z XVI i XVII sesji zwyczajnej Rady Gminy Trąbki Wielkie.

Przewodniczący   Rady Gminy – poinformował,  że do Biura Rady nie  wpłynęły uwagi  do
protokołu. Zapytał, kto jest za przyjęciem w/w protokołu.

W głosowaniu udział bierze 13 radnych.

Rada  Gminy  Trąbki  Wielkie  jednogłośnie  przyjęła  protokół  z  XVI  i  XVII  sesji
zwyczajnej Rady Gminy Trąbki Wielkie. Szczegółowy przebieg głosowania w załączniku
do protokołu.

Ad 2.  Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Trąbki Wielkie na rok 2020 -
referuje Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy.
 /Projekt uchwały radni otrzymali na posiedzeniu Komisji Wspólnej/

Pani Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy - odczytała uzasadnienie zmian ujętych w uchwale.

Przewodniczący Rady Gminy – spytał,  czy są pytania do przedstawionych zmian budżetu
Gminy.
Radny Sławomir Mazurek  – zapytał czego dotyczy zmiana kwalifikacji budżetowej:
z 75414 – zmniejszenie o 18500,00 zł; na 85195 – zwiększenie o 18500,00zł. oraz zapytał
uruchomione wolne środki w wysokości 1 176 206,74 zł.
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Skarbnik Gminy – podała, że zmiana klasyfikacji dotyczy uruchomienia środków z rezerwy
kryzysowej na zakup maseczek i środków dezynfekujących. W pierwszej wersji były wydatki
poniesione z działu 75414 a z przepisów wynika, że środki te mają zostać wydatkowane z
działu - ochrony zdrowia, tj. z 85195. Natomiast wolne środki dotyczą środków niewykorzy-
stanych w poprzednim roku, które teraz będą przeznaczone na zwiększenie środków  na budo-
wę oczyszczalni ścieków w Sobowidzu jak również na wpływy ze sprzedaży napojów alkoho-
lowych.

Przewodniczący   Rady Gminy – nawiązał do punktu drugiego uzasadnienia, dotyczącego dofi-
nansowania do budowy drogi w Kłodawie ul. Szkolnej. Zapytał, czy Wójt może przybliżyć
terminy realizacji tej inwestycji.

Wójt Gminy – podał, że przedmiotowa inwestycja dotyczy drogi gminnej ul. Szkolnej w Kło-
dawie.  Inwestycja  będzie  przeprowadzona  ze  środków z  Narodowego Programu Budowy
Dróg Lokalnych. W dniu dzisiejszym ma być podpisana umowa i jeszcze w tym miesiącu pla-
nuje się rozpoczęcie tej inwestycji i w tym roku również planuje się jej zakończenie.

Przewodn  iczący Rady Gminy – zapytał  o kwotę 700 zł.  z przeznaczeniem na wykonanie
przyłącza energetycznego do Targowiska Gminnego w Trąbkach Wielkich. Zwrócił uwagę, że
na targowisku jest automatyczna toaleta, która już korzysta z przyłącza energetycznego. Za-
pytał, czy teraz chodzi o zmianę istniejącego przyłącza, czy budowę nowego.

Wójt Gminy – przyznał, że przyłącze jest, tylko należy je zmodyfikować ponieważ zamonto-
wane są tam panele fotowoltaiczne i z tego tytułu należy je trochę zmodyfikować.

Radna Wiolet  a Frydrych – zapytała, jaki jest długi odcinek drogi ul. Szkolnej w Kłodawie.

Wójt Gminy – poinformował, że wykonanie chodnika wynosi 250 m, wykonanie nawierzch-
ni, części, gdzie jest asfalt - 10 metrów, dokończenie pozostałej części nawierzchni wyłoże-
niem płytami Yomb od granicy Pruszcz Gdański – 390 m. Długość ul. Szkolnej w Kłodawie
to niecały kilometr drogi i 250 m chodnika.

Przewodniczący Rady Gminy – zapytał czy są jeszcze jakieś pytania do zmian budżetu gminy
na 2020r. Brak pytań.

Następnie odczytano treść uchwały.
Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.
Obecnych podczas głosowania było 13 radnych.

Rada Gminy Trąbki Wielkie większością głosów podjęła uchwałę nr XVIII/151/2020 w
w/w sprawie. /Szczegółowy przebieg głosowania stanowi załącznik do protokołu/.

Ad  3.  Podjęcie  uchwały  w sprawie  zmiany  wieloletniej  prognozy  finansowej  na  lata
2020-2032 - referuje Zofia Gorzyńska  Skarbnik Gminy.
/Projekt uchwały radni otrzymali na posiedzeniu Komisji Wspólnej/
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Pani  Zofia  Gorzyńska  Skarbni  k  Gminy –  odczytała  objaśnienie  stanowiące  złącznik  do
wieloletniej prognozy finansowej.

Przewodniczący Rady Gminy – spytał, czy są pytania. Pytań nie zgłoszono.
Następnie odczytano treść uchwały.
Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.
Obecnych podczas głosowania było 13 radnych.

Rada Gminy Trąbki Wielkie, większością głosów, podjęła uchwałę nr XVIII/152/2020 w
w/w sprawie. /Szczegółowy przebieg głosowania stanowi załącznik do protokołu/.

Ad  4.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zwolnienia  podatku  od  nieruchomości:  gruntów,
budynków i  budowli  związanych z  prowadzeniem działalności  gospodarczej,  grupom
przedsiębiorców,  których  płynność  finansowa  uległa  pogorszeniu  w  związku  z
ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19.
/Projekt uchwały radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/

Pan Błażej Konkol Wójt Gminy – uzasadnił potrzebę podjęcia uchwały.

Przewodniczący Rady Gminy – spytał, czy są pytania. Pytań nie zgłoszono.
Zwrócił uwagę, że w uchwale stosujemy określenie „epidemii” a czy nie powinno odnieść się
do określenia „pandemii”.

Wójt  Gminy – wyjaśnił,  że  rzeczywiście  różnicą  jest  określenie  epidemia,  czy pandemia.
Pandemia określona jest przez WHO, a w naszych przepisach jest zastosowane określenie
epidemii. Dlatego też  proponuje, aby ten zapis tak brzmiał.

Radca Prawny Marcin Skalski  – potwierdził, że mamy stan epidemii.

Następnie odczytano treść uchwały.
Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.
Obecnych podczas głosowania było 13 radnych.

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę nr XVIII/153/2020 w w/w
sprawie. /Szczegółowy przebieg głosowania stanowi załącznik do protokołu/.

Ad 5. Podęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku o wygaśnięcie mandatu radnego
– referuje Pan Zbigniew Leszczyński Przewodniczący Rady Gminy Trąbki Wielkie.
/Projekt uchwały radni otrzymali na posiedzeniu komisji wspólnej/

Przewodniczący Rady Gminy – uzasadnił  potrzebę podjęcia uchwały i  kolejno oddał głos
Przewodniczącemu  Komisji  Skarg  Wniosków  i  Petycji  Panu  Ryszardowi  Budzyńskiemu
celem przedstawienia stanowiska Komisji.

Radny Ryszard Budzyński – przedstawił stanowisko Komisji Skarg Wniosków i Petycji ujęte
w uzasadnieniu uchwały. Z przedstawionego stanowiska wynika, że członkowie w/w Komisji
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uważają,  że  wniosek  o  odwołaniu  Radnego  Marka  Czerwińskiego  należy  uznać  za
bezzasadny.
Przewodniczący Rady Gminy – spytał, czy są pytania. Pytań nie zgłoszono.

Wójt Gminy – odniósł się w przedmiotowym temacie zwracając uwagę, że to nie jest  jego
kompetencją,  ale  też  chciałby  wyrazić  swoją  opinię  w tej  sprawie.  Z  wypowiedzi  Wójta
Gminy  wynika,  że  zna  korzenie  rodzinne  Państwa  Czerwińskich,  jest  to  rodzina
wielopokoleniowo zamieszkująca miejscowość Mierzeszyn, ciesząca się wielkim szacunkiem
lokalnej społeczności. Radny Marek Czerwiński jest kuratorem sądowym i różnie wygląda
jego praca,  Wójt  wie,  że nieraz  o późnych godzinach wieczornych jest  u podopiecznych.
Zwrócił uwagę, że mieszka po sąsiedzku - w sąsiedniej miejscowości i często widuje Pana
Marka Czerwińskiego w miejscowości Mierzeszyn, czy to na Mszy świętej, czy na budowie
własnego domu. Widuje Pana Marka Czerwińskiego na każdym zebraniu sołeckim, czy  na
różnych  spotkaniach  związanych  z  rozwojem  tej  miejscowości.  Podał,  że  osobiście  nie
zauważył, żeby Pan Marek Czerwiński swoje centrum życiowe wiązał z inną miejscowością,
chyba, że tak sprytnie to czyni bo jest tak bardzo zorganizowany.

Radny  Zbigniew  Gębka –  przyznał, że  bardzo  często  również  widuje  radnego  w
Mierzeszynie. Dodał, że nie chce powtarzać tego, co Pan Wójt podał w swojej wypowiedzi,
ale osobiście zgadza się z opinią Wójta Gminy.  Ponownie podkreślił,  że  osobiście, bardzo
często widuje Radnego Marka Czerwińskiego w Mierzeszynie,  czy to  w kościele,  czy na
budowie własnego domu.

Przewodniczący  Rady  Gminy –  spytał,  czy  ktoś  jeszcze  ma  jakieś   pytania.  Pytań  nie
zgłoszono.

Przewodniczący  Rady  Gminy –  również  wspomniał  o  sytuacjach, w  których  widywał
Radnego Marka Czerwińskiego  w miejscowości  Mierzeszyn  i  jest  mocno  przekonany,  że
ośrodek życia Radnego  jest zakorzeniony w Mierzeszynie.

Następnie odczytano treść uchwały.
Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.
Obecnych podczas głosowania było 13 radnych.
W Głosowaniu  udział  bierze  12  radnych.  Radny Marek Czerwiński  nie  bierze  udziału  w
głosowaniu.

Podczas trwania głosowania wystąpiły problemy techniczne, tj. 9 radnych zagłosowało nad
projektem  uchwały,  natomiast  trzem  pozostałym,  z  przyczyn  technicznych  -  słabe  łącze
internetowe,  nie udało się oddać głosu.

Przewodniczący Rady Gminy – zwrócił się do mecenasa z zapytaniem,  co należy zrobić, czy
przyjąć  uchwałę  jako  podjętą  przez  9  oddanych  głosów na  TAK i  przejść  do  kolejnego
punktu, czy należy powtórzyć głosowanie.
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Radca   P  rawny Marcin Skalski – poinformował, że jeżeli glosy nie zostały oddane z przyczyn
technicznych, to należałoby  powtórzyć głosowanie. Należy umożliwić wszystkim obecnym
radnym uczestnictwo w głosowaniu.  

Przewodniczący  Rady  Gminy –  z  uwagi  na  kłopoty  z  łącznością  na  panelu  i-sesja
zaproponował  10  minut  przerwy.  Informując,  że  po  przerwie  Rada  Gminy  przejdzie  do
przegłosowania omawianej uchwały.
 
Po przerwie jest obecnych 14 radnych. Brak Krystiana Sadowskiego.
Przewodniczący Rady Gminy -  poprosił o przygotowanie panelu głosowania.
W głosowaniu  udział  bierze  13 Radnych,  Radny Marek Czerwiński  nie  bierze  udziału  w
głosowaniu.

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę nr XVIII/154/2020 w w/w
sprawie. /Szczegółowy przebieg głosowania stanowi załącznik do protokołu/.

Ad  6.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  mieszkańca  Gminy  Trąbki
Wielkie  –  referuje  Pan  Zbigniew  Leszczyński  Przewodniczący  Rady  Gminy  Trąbki
Wielkie.
/Projekt uchwały radni otrzymali na posiedzeniu Komisji Wspólnej/

Przewodniczący Rady Gminy – uzasadnił  potrzebę podjęcia uchwały i  kolejno oddał głos
Przewodniczącemu  Komisji  Skarg  Wniosków  i  Petycji  Panu  Ryszardowi  Budzyńskiemu
celem przedstawienia stanowiska Komisji.

Radny Ryszard Budzyński – przedstawił stanowisko Komisji Skarg Wniosków i Petycji ujęte
w uzasadnieniu uchwały. Z przedstawionego stanowiska wynika, że członkowie w/w Komisji
uważają, że skargę należy uznać za bezzasadną.

Przewodniczący  Rady  Gminy –  zapytał  mecenasa,  czy  w  uchwale  tej,  podobnie  jak  w
poprzedniej uchwale, nie powinien widnieć zapis, że upoważnia się Przewodniczącego Rady
Gminy do przesłania uchwały zainteresowanemu.

Radca prawny Marcin Skalski – podał, że może być ten zapis i może zostać on zgłoszony do
uzupełnienia w projekcie uchwały przez członków Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady
Gminy Trąbki Wielkie  bądź przez samego Przewodniczącego Rady Gminy.

Przewodniczący  Rady  Gminy –  zapytał,  czy  zmiana  ta  powinna  zostać  osobno
przegłosowana, czy może zostać przegłosowana wraz z głosowaniem nad uchwałą.

Radca prawny Marcin Skalski – podał, że może być przegłosowana z uchwałą.

Przewodniczący Rady Gminy – zgłosił autopoprawkę do uchwały, prosi o dopisanie  po § 1-
§ 2  o  treści:  Zobowiązuje  się  Przewodniczącego  Rady  Gminy  Trąbki  Wielkie  do
niezwłocznego przesłania uchwały zainteresowanemu. Następnie odczytano treść uchwały z
uwzględnioną zmianą.

Przewodniczący Rady Gminy - spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.
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Obecnych podczas głosowania było 14 radnych.

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę nr XVIII/155/2020 w w/w
sprawie. /Szczegółowy przebieg głosowania stanowi załącznik do protokołu/.

Ad  7.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  nr XVII/145/2020  Rady  Gminy
Trąbki Wielkie z dnia 24 kwietnia 2020r. w sprawie określenia metody ustalania opłaty
za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty– referuje Pan
Błażej Konkol Wójt Gminy Trąbki Wielkie.
/Projekt uchwały radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/

Pan  Błażej  Konkol  Wójt  Gminy –  poinformował,  że  Regionalna  Izba  Obrachunkowa
zakwestionowała, w  ostatnio  podjętej  przez Radę  Gminy  uchwale, wysokość  opłat
dotyczących nieruchomości  niezamieszkałych,  czyli  nieruchomości,  gdzie  prowadzona jest
działalność  gospodarcza  oraz  tych  nieruchomości,  na  których  nikt  nie  zamieszkuje.
Zakwestionowano dwie rzeczy:

1) pojemniki  –  nie  można  podawać  przedziałów  pojemników,  tylko  należy  wskazać
konkretny pojemnik.

2)  kolejna  kwestia, która  jest  dla  Wójta  osobiście  niezrozumiała,  ponieważ  dotyczy
zapisu ustawowo obligującego Gminę, aby ustalić wysokość opłaty za poszczególne
pojemniki na podstawie % od tzw. dochodu rozporządzalnego, który wynosi 1819,00
zł.

W dalszej  swojej  wypowiedzi  Wójt zwrócił  uwagę, że uchwała w tym właśnie brzmieniu
powinna zostać dzisiaj podjęta, w innym przypadku organ nadzorczy ją odrzuci. Natomiast na
kolejnej komisji Wójt będzie wnioskował do Rady Gminy, aby odstąpić od kwestii związanej
z  odbiorem  śmieci  z  nieruchomości  niezamieszkałych   za  wyjątkiem  tych,  które  są  we
władaniu samorządu lokalnego, bądź też cmentarzy.  Przedsiębiorcy będą podpisywali sami
umowy z przewoźnikiem i sami będą płacili za tę usługę, tak jak było do tej pory.  Jednak na
chwilę obecną, zgodnie z wytycznymi Regionalnej Izy Obrachunkowej Wójt prosi o podjęcie
uchwały w brzmieniu przedstawionym.

Przewodniczący Rady Gminy – zapytał, czy są pytania. Pytań nie zgłoszono. Zwrócił uwagę
na niewielkie stawki za pojemnik, ma wątpliwości, czy te minimalne stawki za pojemnik nie
spowodują gromadzenia tych odpadów na działkach niezamieszkałych.

Wójt Gminy – podał, że osoby prowadzące działalność są zobligowane, aby posiadać taką
umowę, czy to  w sposób uregulowany przez Radę Gminy, czy indywidualnie. Wynika to z
przepisów  sanitarnych,  ale  również  z  przepisów  dotyczących  prowadzenia  działalności
gospodarczej.  Zwrócił  uwagę,  że  jest  to  obowiązek  ustawowy.  Gmina  ten  obowiązek  dla
przedsiębiorców  wyłączy,  ale  to  wcale  nie  oznacza,  że  przedsiębiorca  nie  będzie  miał
możliwości, czy nie będzie musiał  mieć pojemnika na śmieci.  Przedsiębiorca będzie mógł
sobie wybrać własnego przewoźnika.

Radny Sławomir Mazurek – zapytał, czy w ogóle nie można zrezygnować z tego zapisu.
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Wójt Gminy – podał, że tak jak wcześniej  mówił, na tym etapie musimy zmienić uchwałę,
którą Rada Gminy Trąbki Wielkie  podjęta a którą zakwestionowała RIO. Kolejnym etapem
będzie wyłączenie przedsiębiorców z tej uchwały.

Przewodniczący Rady Gminy – zapytał, czy są pytania. Pytań nie zgłoszono.
Następnie odczytano treść uchwały.
Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.
Obecnych podczas głosowania było 14 radnych.

Rada Gminy Trąbki Wielkie, większością głosów, podjęła uchwałę nr XVIII/156/2020 w
w/w sprawie. /Szczegółowy przebieg głosowania stanowi załącznik do protokołu/.

Ad  8.  Podjęcie  w  sprawie  zmiany  uchwały  nr  XVII/147/2020  Rady  Gminy  Trąbki
Wielkie z dnia 24 kwietnia 2020r. w sprawie zmiany uchwały nr XXVI/196/2016 Rady
Gminy Trąbki Wielkie z dnia 30 sierpnia 2016r. w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o
wysokości  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  składanej  przez
właścicieli nieruchomości położonych na obszarze Gminy Trąbki Wielkie – referuje Pan
Błażej Konkol Wójt Gminy Trąbki Wielkie;
/Projekt uchwały radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/

Pan  Błażej  Konkol  Wójt  Gminy –  podał,  że  zmiana  dotyczy  tylko  kwestii  dotyczącej
zastosowania konkretnego pojemnika a nie przedziału – zgodnie z wymogami Regionalnej
Izby  Obrachunkowej.  Wzór  deklaracji  musi  zostać  do  tych  zmian  również  dostosowany.
Innych zmian nie ma.    

Przewodniczący Rady Gminy – spytał, czy są pytania. Pytań nie zgłoszono.
Następnie odczytano treść uchwały.
Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.
Obecnych podczas głosowania było 14 radnych.

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę nr XVIII/157/2020 w w/w
sprawie. /Szczegółowy przebieg głosowania stanowi załącznik do protokołu/.

Ad  9. Sprawozdanie  Wójta  Gminy  Trąbki  Wielkie  o  pracach  między  sesjami  Rady
Gminy.

Wójt Gminy - poinformował, że obecnie jest czas epidemii i stara się poruszać bezpiecznie, 
spotkań generalnie nie ma, a jeżeli są, to są przeważnie spotkania zdalne. Od ostatniej sesji 
uczestniczył, m.in:

w  cyklicznych  spotkaniach  z  Dyrektorami   placówek  oświatowych  z  terenu  Gminy

Trąbki Wielkie;

w spotkaniach dotyczących przygotowań do uruchomienia placówek szkolnych zgodnie

z zaleceniami rządowymi;

9



w  związku  z  obecną  epidemią  powołany  został  na  terenie  naszej  Gminy  zespół

antykryzysowy,  taki  zespół  również  powołany jest  w powiecie  gdańskim.  Na chwilę
obecną jest  na naszej  Gminie bezpiecznie,  było tylko jedno zachorowanie na korona
wirusa. 

uczestniczył w zdalnych komisjach Rady Gminy Trąbki Wielkie;

uczestniczył  w  zdalnym  spotkaniu  Ogólnopolskiego  Porozumienia  Organizacji

Samorządowych czyli  tej  organizacji,  która skupia związki  z  całego kraju.  Składamy
szereg wniosków dotyczących zmian przepisów w tym czasie epidemii, również chcemy
uzyskać  wsparcie  ze  strony  budżetu  państwa.  Jedną  z  istotnej  kwestii,  którą
skierowaliśmy  do  ustawodawcy,  w  celu  zmienienia  przepisów,  to  sprawa  zmiany
funduszu sołeckiego, tak aby nie trzeba było zwoływać zebrań sołeckich w celu zmiany
tego funduszu a tylko sołtys wspólnie z Rada Sołecką mógł zawnioskować o zmianę
funduszu sołeckiego.

rozmawiał z Przewodniczącym Rady Seniorów Panem Władysławem Kanką – będziemy

starali się dotrzeć do seniorów w czasie tej epidemii poprzez publikacje;

uczestniczył w uroczystościach majowych,  

uczestniczył w uroczystościach z okazji Dnia Strażaka;

uczestniczył  w  uroczystym  otwarciu  drogi  gminnej   w  Trąbkach  Wielkich

współfinansowanej z Narodowego Programu Budowy Dróg Lokalnych;

Poinformował  również  o  otrzymanych  dofinansowaniach  na  realizacje  kolejnych
przedsięwzięć na terenie Gminy:
- na budowę ul. Szkolnej w Kłodawie;
- na budowę drogi wśród polnej w Granicznej Wsi;
- na budowę boiska i jego ogrodzenie w miejscowości Błotna;
- do usuwania rośliny - Barszcz Sosnowskiego;
- na zakup nowego sprzętu komputerowego do szkół z terenu Gminy Trąbki Wielkie;
- czekamy na dofinansowanie do budowy sieci kanalizacyjnej w miejscowości Kłodawa.

Na koniec swojej wypowiedzi poinformował o podjętych zarządzeniach – w sumie 6.

Ad 10. Zapytania radnych do sprawozdania Wójta Gminy.

Radny Jan   Selka – zapytał, w jakim okresie czasu nastąpi odmrożenie funduszu soleckiego w
ramach inwestycji.

Wójt Gminy –  odpowiedział,  ze  na dzień dzisiejszy fundusz został zamrożony do połowy
roku. I jest to zależne od tego jak będą wyglądały finanse budżetu Gminy. Wójt przewiduje,
że będzie  on  uruchomiony  od  dnia  1  lipca,  ale  informacja  będzie  podana  do  publicznej
wiadomości. Dzisiaj możemy już powiedzieć, że budżet Gminy będzie skromniejszy.

Radny Zbigniew Gębka – nawiązał do inwestycji dotyczącej budowy oczyszczalni ścieków i
kanalizacji  w obrębie  Sobowidz,  która ma  być  w tym roku zakończona.  Zapytał,  czy  są
jakiekolwiek szanse, aby część zachodniej ściany Gminy również w przyszłości mogła zostać
podłączona do tej sieci.

10



Wójt  Gminy –  poinformował,  że  na  dzień  dzisiejszy,  prawdopodobnie  w  tym  roku,
zakończymy inwestycję dotyczącą budowy oczyszczalni ścieków oraz budowę kanalizacji w
aglomeracji Sobowidz. Wójt ma nadzieję, że uda się pozyskać dofinansowanie do budowy
kanalizacji dla miejscowości Kłodawa, ponieważ bardzo duży przyrost zaludnienia jest w tej
części Gminy. Natomiast, jeżeli chodzi o aglomerację Domachowo - na razie nie spełniamy
wskaźnika. Dokumentacja techniczna już jest. Wójt  stwierdził, że o tej inwestycji możemy
myśleć nie prędzej jak za 2-3 lata.

Radny Zbigniew Gębka – zwrócił uwagę, że nie wie, czy obecna instalacja wytrzyma pobór
wody. Mam sygnały, że pompy nie wytrzymują poboru i wciąż jest podnoszone ciśnienie.
Wójt Gminy – poprosił o informację, przy których posesjach jest taki problem. Spotkał się z
odwrotną  sytuacją. Z niskim ciśnieniem i  brakiem wody.  Jeżeli  to  ciśnienie  rzeczywiście
przekracza 5 – 6 atmosfer, to proszę by tego typu sytuacje zgłosić do ZGKiM w Trąbkach
Wielkich, zostanie to sprawdzone.  

Przewodniczący Rady Gminy – nawiązał do planowanego rozpoczęcia inwestycji  budowy
drogi w Granicznej Wsi – poprosił o bliższe informacje.

Wójt Gminy – poinformował, że inwestycja jest przewidziana w tym roku. ZGKiM zajmie się
tą  inwestycją.  Nadleśnictwo  Kolbudy  buduje  część  leśną  tej  drogi  a  Gmina  od  centrum
miejscowości w kierunku lasu.  Mam nadzieję, że połączymy się tymi odcinkami. Ogłoszony
jest przetarg, myślę, że realizacja będzie w okolicach miesiąca sierpień/wrzesień.

Przewodniczący Rady   Gminy – zapytał, czy wiemy w jaki sposób będzie zakupywany sprzęt
komputerowy.

Wójt Gminy – sprzęt został zamówiony na podstawie wniosków poszczególnych placówek
szkolnych,  dla  zarówno  nauczycieli  jak  i  dzieci.   Kwoty  są  podzielone  na  poszczególne
Gminy, a teraz jest kolejny nabór na zakup laptopów, które będą wypożyczanie uczniom.

Radny  Jan  Selka –  poprosił o  uściślenie  do  jakiej  część  drogi  będą  dokładały  się  Lasy
Państwowe jeżeli chodzi o inwestycję dotyczącą budowy drogi w Granicznej Wsi.

Wójt  Gminy –  poinformował,  że Lasy Państwowe dołożyły się do  naszej  inwestycji  -  do
budowy gminnej drogi, natomiast z własnych środków będą realizowały budowę drogi leśnej.
Jeżeli chodzi o dofinansowanie Lasów Państwowych do budowy drogi gminnej to wynosi ono
30 tysięcy złotych. Natomiast, jakie środki z własnego budżetu Lasy Państwowe przeznaczają
na budowę drogi leśnej tego nie wiem, nie posiadam takich informacji.  Zaproponował, że
może Radny Michał Studziński wie więcej w tym temacie.

Radny Michał Studziński – poinformował, że również nie zna kosztów remontu drogi leśnej
więc nie może się wypowiedzieć.
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Radny Jan Selka – podał, że nie chodzi o wskazanie kosztów remontu drogi a wskazanie,
która  część  drogi  będzie  budowana  przez  Lasy Państwowe z  ich  budżetu. Czy część  od
parkingu w kierunku leśniczówki, czy część od parkingu w kierunku osady.

Radny Michał Studziński – podał, że Lasy Państwowe będą budowały drogę jako swoją drogę
wewnętrzną od leśniczówki w kierunku parkingu.

Przewodniczący Rady Gminy – zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania do wystąpienia Wójta
Gminy.  Pytań nie zgłoszono.

Ad 11. Zamknięcie sesji zwyczajnej.

Przewodniczący  Rady  Gminy -  zamknął  XVIII  zwyczajną  sesję  Rady  Gminy,  dziękując
wszystkim za czynny udział.

Sporządziła: Przewodniczący Rady Gminy:

Katarzyna Czyż       Zbigniew Leszczyński

Załączniki:
1. Lista obecności radnych, 
2. Porządek sesji,
3. Uchwały podjęte na sesji – nr XVIII/151/2020 – XVIII/157/2020
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